
 
Tiedoksi tulleet asiat 
 
Kaupunginhallitus 20.06.2022 § 245 
   
 

Toimielimelle tuodaan tiedoksi seuraavat asiat: 
 
Sosiaali- ja terveysministeriön hakuilmoitus: Valtionavustus eräisiin julkisen 
sosiaali- ja terveydenhuollon covid-19 kustannuksiin, 3. hakukierros 
3.5.2022, VN/8091/2022 
 

STM on ilmoittanut yllä mainitulla hakukirjeellään haettavaksi 
valtionavustusta kunnille vuonna 2021 aiheutuneisiin, sosiaali- ja 
terveydenhuollon covid-19 kustannuksiin. Valtionavustus jakautuu 
kahteen erilliseen kokonaisuuteen A) harkinnanvarainen 
lisäavustus testaukseen, jäljittämiseen, rokottamiseen ja hoidon 
kustannuksiin B) Korvaus erityisistä kustannuksista, jotka liittyvät 
henkilöihin, joilla ei ole kotikuntaa Suomessa. Hakuaika päättyi 
31.5.2022.  
 
Sosiaali- ja terveysministeriö on aiemmilla avustuskierroksilla 
myöntänyt kuntakentälle vuonna 2021 aiheutuneisiin covid-19-
kustannuksiin valtionavustuksia yhteensä noin 1,08 miljardia 
euroa. Sosiaali- ja terveysministeriön arvion mukaan covid-19-
epidemiasta aiheutuneet kustannukset ovat koko kuntakentän 
tasolla tarkasteltuna tulleet jo hyvin katetuiksi 1. ja 2. 
hakukierroksella myönnetyillä avustuksilla. 
 
Hakukierroksella voi erittäin perustellusta syystä hakea 
lisäavustusta covid-19-epidemiasta vuonna 2021 aiheutuneisiin 
toimintokohtaisiin kustannuksiin. Lisäavustustuksen myöntäminen 
perustuu toteutuneiden kustannusten arviointiin ja 
tarkoituksenmukaisuusharkintaan. Tämän avustuksen kautta ei 
voinut hakea korvausta muiden hallinnonalojen covid-19-
epidemiasta syntyneisiin kustannuksiin, hoito-, kuntoutus- ja 
palveluvelasta johtuviin kustannuksiin, lisäavustusta muihin 
välittömiin kustannuksiin tai lisäavustusta sellaisiin toimintoihin, 
jotka ovat tulleet katetuksi muilla avustuksilla tai valtion muulla 
rahoituksella. 
 
Lisäavustuksen myöntämisen edellytyksenä oli, että merkittävästi 
korkeampi kustannustaso ei ole aiheutunut hakijan voimavarojen 
taloudellisesti tehottomasta kohdentamisesta ja että kustannuksille 
on alueen olosuhteet huomioon ottaen covid-19-epidemian 
torjunnan tai covid-19-taudin hoidon kannalta perusteltu syy. 
Hakijalta edellytettiin selvitystä covid-19-korvausasetuksen 
mukaisten toimintokohtaisten covid-19-epidemian johdosta 
syntyneistä kokonaiskustannuksita sekä siitä, mitkä tekijät 
selittävät korkeaa toimintokohtaista kustannustasoa. 
 
Edellä mainitun selostuksen pohjalta katsottiin, että kaupunki ei 
täyttänyt hakemuksen edellyttämiä ehtoja, joiden perusteella 
Valtionavustusta eräisiin julkisen sosiaali- ja terveydenhuollon 
covid-19 kustannuksiin oltaisiin voitu 3. hakukierroksella hakea. 

 
 
Jarkko Anttila ym. ovat jättäneet valtuustoaloitteen Lehmijärven uimalan 
kehittämisestä 6.9.2021 § 36. Aloitetta on käsitelty siten, että 17.1.2022 § 7 
kaupunginhallitus päätti ettei talvikäyttöiseen saunaan Lehmijärven 
uimarannalle investoida. Kaupunginhallitus päätti lähettää asian 
ravintolatoiminnan edellytyksiä koskevin osin valmisteltavaksi 



kaupunkikehityslautakunnalle. Kaupunginhallitus päätti merkitä asian 
muilta osin tiedoksi, ja esitti kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee asian 
tiedoksi, ja toteaa asian loppuun käsitellyksi. Kaupunginvaltuusto merkitsi 
31.1.2022 § 8 asian tiedoksi ja totesi asian loppuun käsitellyksi. 
 
Kaupunkikehityslautakunta käsitteli asiaa 14.6.2022 § 126:  
Vapaa-ajan lautakunnan valmistelussa Lehmijärveän uimalan kehittämistä 
koskevaan valtuustoaloitteeseen todetaan, että ravintolatoiminnan 
edellytyksiä uimarannalla voidaan edelleen selvittää kaupungin toimesta.  
 
Vapaa-ajan lautakunnan valmistelussa on kerrottu kahvilatoiminnan 
mahdollisuuksista alueella kohdassa Kaavoitus ja ravintolatoiminta. 
 
Salon yleiskaavassa Lehmijärven uimalan alue on VR-aluetta eli retkeily- ja 
ulkoilualuetta. Alueella ei ole asemakaavaa. Kahvilarakennuksen 
toteuttaminen voi olla mahdollista, mutta rantavyöhykkeelle sijoittuva 
rakentaminen edellyttää poikkeamiskäsittelyä ennen rakennusluvan 
myöntämistä. Kahvilarakennuksen toteuttaminen vaatii lisäksi 
määrärahavarauksen kaupungin talousarvioon. 
 
Kaupunkikehityslautakunta merkitsi asian tiedoksi ja totesi asian loppuun 
käsitellyksi. 
 
 
 
 
 

Esittelijä Vt. Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Merkitään tiedoksi. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Puheenjohtaja kiitti osallistujia ja päätti kokouksen kello 19:10. 

 


